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Sanayi esnafları, artık çırak bulamamaktan şikayetçiler. Eskiden çırak ararken zorlanmazdık
hatta biz talep etmeden aileleri çocuklarını eğitmemiz için bize getirirdi diyen Fatsa Özel Sanayi
Sitesi Başkanı Yusuf Kaynar, “Artık günümüzde çıraklar yetişmiyor. Bunun da haklı gerekçeleri
olduğunu düşünüyorum. Çıraklık aslında bir okuldur, ahilik seviyesine erişmiş ustaların
yanlarına verilerek eğitilen kişilerdir çıraklar. Ancak sanayide bu işi hakkıyla yapan esnaf ne
yazık ki, çok az sayıda. Esnaflarımızın çoğu aslında iş yerlerini ustalık belgeleri olmadan
açmışlar. Ruhsat alarak dükkan açan ustaların yanında 2 yıl yetişen çıraklar, ustalarının karşı
dükkanına iş yeri açıp 10 lira ya yapılacak işi 5 liraya yapıyorlar. Bu da haksız bir rekabet
oluşturuyor. Biz çırakları sanat liselerinden almalıyız. İlkokulu bitiren bir çırak iş hakkında hiç bir
şey bilmiyor. Biz bir yıl çırağı işe adapte ediyoruz, en az beş yıl emek harcayıp yetiştirmeye
çalışıyoruz. Ancak sanat lisesinden mezun olan bir genç işe yatkın olduğu için onun çıraklık
süresi daha kısa sürüyor. Sanat okulundan gelen öğrencinin sigortasını yapıp, emeğinin
karşılığını vererek, severek eğitip çalıştırmak istiyoruz. Esnafın da bu şekilde daha kalifiye çırak
çalıştırabilmesi için haksız rekabetlerin ortadan kalkması gerekiyor. İş yeri açmak isteyen birine,
iş yeri açma ruhsatı sorgulanmalı, iş yeri güvelik yasasını uygulayacak bu şekilde çalışan bir
işyeri sayısı az olacağı için bu piyasada direnme şansı olur” dedi
  Yusuf Kaynar; “Ramazan ayı nedeniyle esnaflarımızın işlerinde durgunluk var. Esnaflarımızın
müşterileri genellikle yüksek kesimlerden. Bu yıl fındıkta yaşanan don olayı nedeniyle yüksek
kesimlerde fındık yok, bu da müşterilerimizin alım gücünü olumsuz yönde etkiliyor elbette. Şu
anda sektörde yüzde 60 oranında veresiyeye dayalı satışlar yapılıyor. Fındığın olmamasının bir
olumsuz yönü de, şehir dışında yaşayan vatandaşlarımızın gelmeyecek olması. Normalde
vatandaşın 500 kilo fındığı olsa gelip fındığını topluyor ve yaz aylarında bir nüfus artışı
yaşanıyordu. Önceki yıllarda içinde bulunduğumuz günlerde ilçemize iç göçler oluyordu.
Fındığını toplamak için gelen vatandaşlar esnaflarla iş yapıyor böylece bir döngü oluşuyordu.
Ancak bu yıl böyle bir hareketlilik yok. Devletimizin, vatandaşa bu bölgede sadece fındığa dayalı
bir üretimin yapılmaması gerektiğini anlatması gerekiyor. Artık bölgemizde fındığa dayalı bir
geçim kaynağı olmamalı. İnsanların bilinçlendirilerek sigortalı işlere yönlendirilmesi gerekiyor.
İnsanların üretici olması gerekiyor. Bu yıl fındık yoksa bir B planı olmalı ki, geçimlerine devam
edebilsinler“ diye konuştu.
  Kaynar, “Belediyenin iş yeri açma ruhsatı verilirken titizlenmesi ve iş yeri güvenlik yasalarını
denetleyen kişilerin çok dikkatli çalışmaları gerekiyor ve sigortalar faaliyete geçmeli. Bu işlemler
gerçekleşmeden bizim sanayimizin gelişmesi beklenemez. Büyük şehirlerde ki sanayi yapılarını
incelediğimizde de başarılarının altında yatan sebeplerin bunlar olduğunu görüyoruz. Bizler de
bu şekilde gelişmiş bir sanayiye sahip olmak istiyorsak bu hususlara dikkat etmeliyiz" şeklinde
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konuştu.
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